
Â G R U IN VICARIATUL MARAMUREŞ 

Suplimentul Organului „Dumineca". 

A d m i n i s t r a ţ i a : B i r o u l AGRU-lui S i g h e t , Piaţa Unirei No. 25. 

Apare deodată cu „Dumineca". Preţul 1 Leu împreună cu „Dumineca". 

R a p o r t 
despre activitatea Agru-lui în parohia Sighet 

pe anul de gestiune 1932—1933. 
Dela data Congresului General ţinut în 

anul trecut la Aiud în zilele de 26 şi 27 
Octomvrie până la data de 15 Octomvrie 
în 1933 am ţinut în 43 de Dumineci confe
rinţele obişnuite exceptând Dumineca din 
28 Maiu când în aceeaş oră s a aranjat în 
curtea Asociajiunei pentru Cultura Poporului 
Român din Maramureş un dejun pe seama 
copiilor, cari s 'au cuminecat prima oară. 
Cheituelile necesare s 'au acoperit din con-
tribuiri benevole. Sumele donate au fosr 
chitate în Dumineca Nr. 24 din 11 Iunie a. 
crt. 

Nu am Hnut conferinţă în Dumineca 
Paştilor şi Dumineca Rusaliilor, iar în Dumi
neca din 8 Octomvrie în loc de a tine con
ferinţă, am eşit in corpore cu membrii pre
zenţi ai Agrului la adorarea Eucharistiei 
purtatată în procesiune de episcopul romano-
catolic de Oradea—Satumare Ex. SaFiedler 
cu ocaziunea sf. Misiuni ţinute în parohia 
Sighet şi cu invidie sfântă am dorit : de-ar 
d a bunul Dumnezeu ca să vedem şi noi 
a ş a o procesiune cu barem atâţia credin
cioşi de-ai noştri din cele 8,000 de suflete. 

Conferinţele au fost presidate de pre
şedintele organizaţiei, iar fiind el împiedecat 
a u prezidat Rev. dn Vicar I. Boroş una, 

Pr. V. Darie două, Pr. T. Berinde, Pr. Prof. 
dr. Alexandru Filipciuc una conferinţă. 

Au ţinut conferinţe cu subiect potrivit 
şi bine pregătit : Dş. Prof. dr. I. Berinde 6, 
Pr. Profesor V. Ţiplea 3, Dr. Alexandru 
Filipciuc 3, Dş. Prof. O. Corodeanu 3, Pr . 
V. Darie 2, Dr. Med. Bărâny 2, Rednic Gh. 
preşed. Astru-lui Bucureşti 1, înv. dir. pens . 
Ioan Iuga 4, Catehet Alexandru Chindriş 5, 
Bota St. revizor p . 2, Pop Petru 1, G. Mi-
halyi 1, Teolog I. Mihalyi 5, Dtru Ivaşco 2 
conferinţe. 

Numărul asistentei la aceste conferinţe 
a variat după anotimp şi vreme, mai putini 
ca 35—40 de inşi niciodată nu au fost, iar 
mai mulţi ca 200—250 de x inşi n 'au putut 
participa din cauza lipsei încăperii cores
punzătoare. 

Localul ne este dat de Asociaiiunea 
pentru Cultura Poporului Român din Mara
mureş înfiinţată în anul 1861. 

încălzitul şi luminatul precum curăţirea 
localului au fost în sarcina acelei Asocia-
tiuni pe contul Agru-lui. 

Am avut concursul Reuniunilor Mariane 
dela Şc. Normală, Liceul Dragoş-Vodă şi 
Liceul de fete Domnita Ileana, pentru care 
sprijin declarăm multumitele noastre dom-



nilor Directori dela acele şcoli şi în special 
domnilor profesori de religie, elevilor şi ele
velor cari au dat ajutorul lor efectiv. 

Evenimentul cel mai solemn în istoria 
anului trecut a fost participarea Excelentei 
Sale Prea-Sfinfitului , Alexandru episcopul 
Maramureşului, când cu ocazia consacrării 
bisericei noastre din Sighet în ziua de 
25 Iunie 1933 ne-a onorat cu prezenta sa 
şi acceptând rugămintea Comitetului a par
ticipat la o serbare în aceeaşi zi la orele 4 
d. m. Cuvintele Exc. Sale precum şi donaţia 
făcută, ne servesc de încurajare şi îndemn 
pentru viitor. 

Aceasta serbare a fost numai impro
vizată, totuşi sala festivă a Primăriei a fost 
arhiplină cu credincioşi. Cu aceasta ocaziune 
şi-au dat concursul cu recitări dş. Martin, 
dl. Dtru Dancuş, D. Chindriş. S'a jucat 
piesa „Comoara" şi s 'au executat cântări le: 
j C u vrednicie . . ." „Ca pe împăratul . . ." 
„Sfânt, Sfânt, Sfânt . . ." „Creştin sunt . . ." 
de Corul Agrului. Cu aceasta ocaziune am 
salutat în mijlocul nostru pe Rev. Domn 
canonic L. Vida, pe dl. prefect Vasile Lazar, 
pe dl. prefect dr. V. Ilea şi pe dl. primar 
al Oraşului dr. Alex. Lazar şi alţii. 

In a treia zi de Paşti ne-a ţinut confe
rinţă dl. Gh. Rednic preşedintele Agrului 
Bucureşti, care cu cunoscuta-i pregătire te
meinică şi cu oratorie iscusită în câteva cu
vinte ne dovedeşte, că numai şi numai cre
dinţa şi faptele corespunzătoare credinţei 
noastre şi urmarea lui Hristos, ne va duce 
la mântuire atât în viata aceasta cât în viata 
cea de veci. 

Numai în ziua de 25 Maiu ne-am de
plasat membrii corului şi diletanţii în număr 
de 75 inşi în 3 autobuse sub conducerea 
Păr. Titu Berinde la Ocna-Şugatag — urmând 
invitările călduroase a On. Păr. Dragomir — 
unde corul a dat răspunsurile la sf. Litur
ghie. S'a predat apoi piesa „Domnul Primar." 
Corul recitările şi rolantii erau fiecare la lo
cul său. Pe aceasta cale mulţumim pentru 
invitare buna primire şi găzduire. 

In ziua de sf. Ilie — 20 Iulie — am 

intreprins încă o excursiune în cea mai 
apropiată parohie —- la Sarasău — unde 
dupăce am participat cu corul la sf. Litur
ghie, am petrecut ziua întreagă sub ceriul 
liber în timp de-a totului favorabil, — o zi 
de recreaţie. 

Pentru ridicarea convenirilor sociale în 
conformitate cu morala creştină, am aranjat 
câteva conveniri sociale, despre cari am da t 
rapoarte detailate în Organul Agru-Iui, în 
acest loc ne referim numai Ia ele. 

Intenţionat am lăsat la urmă raportul 
privind ridicarea şi intensificarea vieţii s u 
fleteşti, Am cădea în greşală dacă ne-am 
lăuda, că am făcut prea mult. 

Putem însă declara fără de laudă de 
sine, că prin înjghebarea Societăţii „Cultul 
Inimii" şi în privinţa aceasta am făcut ceva. 

Ne ţinem de plăcuta datorintă a ne 
exprima mulţumirea noastră în afară de cei 
amintiţi până acuma tuturor acelora, cari 
au contribuit cu oboseala lor la uriaşa muncă 
ce ne stă în fată, elevilor şi elevelor mai 
mari şi mai mici şi în fine credincioşilor şi 
credincioaselor ascultători şi ascultătoare, 
cari din Duminecă în Duminecă şi prin par
ticiparea lor la toate manifestările Agru-lui 
ne-au îndemnat la lucru şi ne-au susţinut 
„n acţiunea noastră şi pentru aceia, cari 
'prin absoluta lor indiferentă de multe ori 
ne-ar fi descurajat complect. 

La Congresul General al Eparhiei noas 
tre ţinut în ziua de 2 Iulie, am participat 
prin reprezentanţii noştri delegaţi Rev. Dn. 
Vicar Ilariu Boroş, Părintele Titu Berinde 
împreună cu preşedintele nostru. 

La pelerinajul condus de toii Arhiereii 
nosJri în luna Octomvrie la Roma am fost 
reprezentaţi prin Dş, Prof. Dr. Irina Berinde. 
împrejurările au împiedecat pe alţii de a 
putea participa. Ca o 'consolare ne-a ser
vit conferinţa Dşoarei Berinde ţinută în ziua 
de 15 crt, când în conferinţă ne-a referat 
despre drumul făcut şi îi avem promisiunea 
că va mai continua cu acest subiect. 

Şi pe calea aceasta ne exprimăm mul-
tumitele noastre cele mai ferbinti Excelentei 
Sale Prea Sfinţitului Alexandru episcop d e 
Maramureş pentru graţioasa aducere aminte 
şi „multele binecuvântări" ce a binevoit a 
ni le trimite print'o carte poştală specială 
pentru Agrul nostru. 




